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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 

16. számú nyílt ülési 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

Készült: Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testületének 2024. október 8-án 
    megtartott alakuló üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
  Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Juhászné Kovács Felícia polgármester, Bagi Dániel, Gál István József, Dr. Horti 
Roland, Pavkó Szabolcs, Polonkai Katalin, Varga Csaba önkormányzati képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző 
Meghívott: Zachar Ildikó Helyi Választási Bizottság Elnöke 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Pavkó Szabolcs korelnök: Köszöntöm Palotás Község Önkormányzata Képviselő-
testületének alakuló ülésén a megválasztott képviselőket, dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyzőt, 
Zachar Ildikót a Helyi Választási Bizottság elnökét és minden jelenlévőt. 
Az önkormányzati törvény rendelkezése alapján a képviselő-testület alakuló ülését, mint 
korelnök vezetem. 
A jelenléti ív alapján megállapítottam, hogy a 7 tagú képviselő-testület 7 tagja jelen van, az ülés 
határozatképes, az ülést megnyitom. 
 
Az ülésről készítendő jegyzőkönyv vezetésére Varga Anitát, a Palotási Közös Önkormányzati 
Hivatal ügyintézőjét kérem fel. 
Magyarország önkormányzatairól szóló törvény 46.§ (1) bekezdés b) pontja alapján az 
alpolgármester választást zárt ülésen kell megtárgyalni, amennyiben a nyilvános tárgyalásba az 
érintett nem egyezik bele. 
Az előzetes egyeztetés során a személyi kérdésekben érintettek nyilatkoztak, hogy a nyilvános 
tárgyalásba beleegyeznek, nem kérik zárt ülés tartását. 
 
Pavkó Szabolcs korelnök javaslatot tesz az ülés napirendjére, képviselő-testület az ülés 
napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a következőképpen alakul: 
 

Napirend: 
1./  Helyi Választási Bizottság elnökének beszámolója a választás eredményéről 
2./ Az önkormányzati képviselők eskütétele 
3./ Palotás Község Polgármesterének eskütétele 
4./ Polgármesteri program ismertetése 
5./  Szavazatszámláló Bizottság megalakítása alpolgármester titkos szavazással történő 
lebonyolításához 
6./ Alpolgármester megválasztása titkos szavazással, képviselő-testület előtti eskütétele  
7./ Palotás Község Polgármestere illetményének megállapítása 
8./ Palotás Község Polgármestere költségtérítésének megállapítása 
9./ Alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása 
10./ Alpolgármester költségtérítésének megállapítása 
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11./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzati 
képviselők és a bizottsági tagok tiszteletdíjáról szóló önkormányzati rendelete 
felülvizsgálatára 
12./ Javaslat az előző foglalkoztatási jogviszonyban álló polgármesterre vonatkozó döntések 
meghozatalára 
13./ Jegyzői tájékoztató a képviselők kötelezettségeiről 
14./ Javaslat a Zagyvakörnyéki Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztési Társulás 
társulási tanácsüléseire a polgármester állandó meghatalmazására 
15./ Egyebek 
a.) Szervezeti és Működési Szabályzat felülvizsgálatának előkészítése 
b.) X. Palotási Tortafesztivál 
c.) Idősek Napja 
d.) Biomed Tókerülő Futás 
e.) Önkormányzati flotta telefon 
f.) Intézménylátogatás 
g.) Sportpálya használata 
 
I. NAPIREND:  
 

Helyi Választási Bizottság elnökének beszámolója a választás eredményéről 
(tájékoztató a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Pavkó Szabolcs korelnök: Felkérem Zachar Ildikót a Helyi Választási Bizottság Elnökét, 
adjon tájékoztatást a választás eredményéről. 
 
Zachar Ildikó HVB Elnöke: Megtartja tájékoztatóját. 
 
II. NAPIREND:    

Az önkormányzati képviselők eskütétele 
 
Pavkó Szabolcs korelnök: Felkérem Zachar Ildikót a Helyi Választási Bizottság Elnökét, hogy 
a képviselők eskütételét bonyolítsa le. 
 
Zachar Ildikó HVB elnöke: Felkérem a megválasztott képviselőket, hogy közösen, mindenki 
a saját nevét mondva mondják utánam az esküszövegét: 
 
„Én, (eskütevő neve) becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és 
annak Alaptörvényéhez hű leszek, jogszabályait megtartom és másokkal is megtartatom, 
önkormányzati képviselői tisztségemből eredő feladataimat Palotás község fejlődésének 
előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára 
gyakorlom. 
(Az eskütevő meggyőződése szerint) 
Isten engem úgy segéljen!” 
 
Pavkó Szabolcs korelnök: Bagi Dániel, Gál István József, Dr. Horti Roland, Polonkai Katalin, 
Varga Csaba és jómagam az esküt letettük. 
 
Megkérem a képviselőket, hogy az esküokmányt szíveskedjenek aláírni és átadni. 
 

(esküokmányok a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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III. NAPIREND:  
 

Palotás Község Polgármesterének eskütétele 
 

Pavkó Szabolcs korelnök: Felkérem Zachar Ildikót, a Helyi Választási Bizottság Elnökét, 
hogy Juhászné Kovács Felícia Polgármester Asszony eskütételét bonyolítsa le. 
 
Zachar Ildikó HVB elnök: Az önkormányzati törvény értelmében a polgármester az esküt tett 
képviselő-testület előtt teszi le esküjét, ezért felkérem Juhászné Kovács Felícia Polgármester 
Asszonyt, hogy mondja utánam az eskü szövegét.  

 
„Én, Juhászné Kovács Felícia becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy 
Magyarországhoz és annak Alaptörvényéhez hű leszek, jogszabályait megtartom és másokkal 
is megtartatom, polgármesteri tisztségemből eredő feladataimat Palotás község fejlődésének 
előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára 
gyakorlom. 
(Az eskütevő meggyőződése szerint) 
Isten engem úgy segéljen!” 
 
Pavkó Szabolcs korelnök: Megkérem polgármester asszonyt, hogy esküokmányt az eskü 
letételének igazolására írja alá és adja át. 

 
(esküokmány a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
IV. NAPIREND: 
 

Polgármesteri program ismertetése 
(polgármesteri program a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Pavkó Szabolcs korelnök: Felkérem Polgármester Asszonyt, hogy ismertesse programját a 
képviselő-testülettel. 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester:Polgármesteri programom erre az öt évre úgy fűztem 
fel, hogy szem előtt tartottam legfőképpen a biztonságot a településen, a minőségi életszínvonal 
fenntartását, a már megkezdett beruházások folytatását és szükséges beruházások eszközlését. 
Vannak, amik kifejezetten csak pályázati forrásból valósíthatók meg, még ha kiemelt fejlesztési 
feladatok közé is tartozik. Tudjuk jól, hogy a legfontosabb a külterületi csapadékvíz elvezetése 
vagy a községi kamerarendszer fejlesztése, ami a jelenlegi közbiztonság mellett lehet még 
kevésbé indokolt, de tudjuk azt is mennyire sérülékeny ez a terület és elég hamar megfordulhat 
a helyzet a mai világban. Az előzetesen kiküldött anyagban a II. pontban a fejlesztési 
feladatokhoz szintén azokat a feladatokat soroltam, amelyekhez szükséges bár pályázati forrás, 
ugyanakkor van már folyamatban lévő projekt, illetve vannak olyan dolgok, melyek menet 
közben akár átcsoportosítás vagy más forrás igénybevételével megvalósíthatók. A további 
fejlesztési feladatok közé pedig azokat a teendőket,feladatokat soroltam, amiket az 
önkormányzat saját költségvetésből is meg tud valósítani és ha már kilátásban lesznek pályázati 
források, akkor könnyebb lesz a dolgunk. Az elkövetkező 1-1,5 évben tulajdonképpen a 
meglévő pályázatok befejezését tudjuk megvalósítani, ezt a IV. pontban szedtem, ahol már 
megnyert pályázatok és még meg nem valósított projektek vannak felsorolva. Ugyanakkor 
továbbra is az eddig jól működő dolgokat, illetve támogatásokat szem előtt tartva gondoltam, 
hogy áttekinthetnénk a településfejlesztési önkormányzati feladatokon belül a települési 
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támogatásokat is. A program további részében az eddig is jól működő közösségépítő 
önkormányzati akciókat, illetve elismeréseket is felsoroltam. Nyilván fontos továbbra is a 
lakosság tájékoztatása, érezzék azt, hogy bármikor betekintést nyerhetnek a munkánkba és 
számít a véleményük. Ami a fejlesztéseket és az apró pici finomításokat illeti, nyilván az 
iskolában, óvodában vannak még fejleszthető területek, mint ahogy a falu összképében is 
megvannak azok a fő dolgok, a jól működő egységek, amik adják a biztonságos működését a 
településnek, de mindig van mit szépíteni, fejleszteni. Ehhez nyilván vannak nagyobb 
beruházásokat igénylő projektek, ahhoz be kell várni a pályázatot, de ugyanakkor, ha okosan 
gondolkodunk előrelátóan, akkor akár a mi kis önerőnkből vagy a közösség összefogásával is 
lehet olyan dolgokat, hogy az idő nekünk kedvezzen. Pici apró finomítási munkákkal azokat az 
éveket meg tudjuk tölteni tartalommal és eredménnyel, amikor nem lesz olyan nagy a támogatás 
mértéke. Az az irányvonal, az a meder, amelyben az elmúlt 26 évben folyt a település vezetése 
az egy nagyszerű irányvonal és egy igazán biztonságosan jól működő jövőképet biztosít 
számunkra. Nyilván mindannyian mások vagyunk és ez nagyon jó, hogy itt hét ember 
véleménye adódhat össze, mert én egy szemszögből látom a dolgokat, de a hat képviselői 
programmal ezt ki lehet bővíteni, hol van még fejlesztendő terület. Ehhez én minden 
képviselőtől kérek egy képviselői programot lehetőség szerint november 30. napjáig, hogy mi 
az a meglátás, mi az a vélemény, jövőkép az elkövetkező öt évre, ami alapján tudunk együtt 
dolgozni, ez alapján egy nagyszerű és komplex gazdasági programot tudunk készíteni, mert 
szeretnénk mindannyiunk elképzelését beépíteni a ciklus egészére szóló gazdasági programba. 
 
Gál István József képviselő: A programot nem csak ismertetni kellene, mert azt ismertettük 
választáskor, hanem egy picit bővebben, hogy hogyan képzeljük el annak a megvalósítását, 
szinte projekt szinten kezeljük a dolgot. Mert egy dolog egy választási program ismertetése és 
más dolog, amikor elkezdünk dolgozni, akkor annak sokkal bővebbnek kell lennie. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Ez lesz az a gazdasági program, ami a polgármesteri 
programot a képviselői programokkal kiegészítetten az alakuló ülést követő hat hónapon belül 
kell elfogadni a képviselő-testületnek a ciklus egész időtartamára vonatkozóan. Ez rejti azokat 
a részleteket, ami a polgármesteri programra kell, hogy épüljön, illetve a képviselők 
programjaira, elképzelésükre, ebbe lehet azokat a hosszabb távú célkitűzéseket is 
megfogalmazni és a rövid távúakat és azok forrásának a megjelölését is.  
 
Gál István József képviselő: Ha olyan pontok vannak, amihez nem szükséges forrás, akkor 
arról el lehet előbb indítani a megvalósítást vagy ahhoz is meg kell ezt várni? 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Természetesen már az előtt is el lehet indítani olyan 
folyamatokat, csak ez egy egységes egészt képez a ciklus időtartamára meghatározza azokat az 
irányvonalakat, amiket a képviselő-testület fejlesztendőnek tart. 
 
Pavkó Szabolcs korelnök: Megköszönöm a program ismertetését, és szavazásra bocsátom a 
polgármesteri program elfogadását, kérem aki azzal egyetért kézfelemeléssel szavazzon. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 
az alábbi döntést hozta:  
 

70/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a polgármester 2024– 2029 
időszakra szóló polgármesteri programját elfogadta. 
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Juhászné Kovács Felícia polgármester átveszi az ülés vezetését Pavkó Szabolcs 
korelnöktől. 

 
V.NAPIREND:  
 

Szavazatszámláló Bizottság megalakítása alpolgármester titkos szavazással történő 
lebonyolításához 

 (előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 

Juhászné Kovács Felícia polgármester: Palotás Község Önkormányzata Képviselő-
testületének 13/2014. (XI.28.) önkormányzati rendelete a Képviselő-testület és szervei 
Szervezeti- és Működési Szabályzatáról 48. § (1) bekezdése szerint a képviselő-testület a 
polgármester javaslatára, titkos szavazással, a képviselő-testület megbízatásának időtartamára 
- a polgármester helyettesítésére, munkájának segítésére egy fő társadalmi megbízatású 
alpolgármestert választ.9. § (4) bekezdése értelmében az alakuló ülésen a képviselő-testület – 
a polgármester javaslatára - titkos szavazással megválasztja az alpolgármestert. Az SZMSZ 29. 
§ (2) bekezdése rendelkezik a titkos szavazás lebonyolításáról: A szavazás szavazólappal és 
külön helyiségben urna igénybevételével történik. Amennyiben az ülésen nincs jelen a 
határozatképességhez szükséges 3 ügyrendi bizottsági tag, a testület 3 tagú szavazatszámláló 
bizottságot választ. A titkos szavazás lebonyolítására az SZMSZ szabályai szerint a képviselő-
testület tagjai sorából szavazatszámláló bizottságot hoz létre, amely felel a technikai 
lebonyolításért. A szavazás lebonyolítása borítékba helyezett szavazólapon, szavazóhelyiség és 
urna igénybevételével történik. A szavazás eredményéről külön jegyzőkönyv készül, amelyet 
az alakuló ülés jegyzőkönyvéhez kell csatolni. 
Az alpolgármester titkos szavazással történő megválasztásának lebonyolításához a 
Szavazatszámláló Bizottságba az alábbi személyeket javaslom: 

1. Polonkai Katalin önkormányzati képviselőt Szavazatszámláló Bizottság elnökének 
2. Dr. Horti Roland önkormányzati képviselőt Szavazatszámláló Bizottság tagjának 
3. Bagi Dániel önkormányzati képviselőt Szavazatszámláló Bizottság tagjának 

 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

71/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Palotás Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete az Mötv. 74. § (1) bekezdése alapján az alpolgármester titkos 
szavazással történő megválasztása lebonyolításához az alábbi személyeket választja 
meg szavazatszámláló bizottságba:   
1. Polonkai Katalin önkormányzati képviselő/bizottság elnöke 
2. Dr. Horti Roland önkormányzati képviselő/bizottság tagja 
3. Bagi Dániel önkormányzati képviselő/bizottság tagja 

 
 Felelős: Juhászné Kovács Felícia polgármester 
 Határidő: azonnal 
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VI. NAPIREND: 
 

Alpolgármester megválasztása titkos szavazással, képviselő-testület előtti eskütétele 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Az Mötv. 74. § (1) bekezdése alapján a képviselő-
testület a polgármester javaslatára, titkos szavazással, minősített többséggel a polgármester 
helyettesítésére, munkájának segítésére egy alpolgármestert, a vármegye közgyűlése alelnököt 
(a továbbiakban együtt: alpolgármester) választ, több alpolgármestert választhat. A képviselő-
testület legalább egy alpolgármestert saját tagjai közül választ meg. Az alpolgármester jogai és 
kötelezettségei a megválasztásával keletkeznek, a megbízatás megszűnésével szűnnek meg. 
Javaslom, hogy Pavkó Szabolcs alpolgármester jelölt kerüljön a szavazólapra. 
Tájékoztatom a jelenlévőket, hogy Pavkó Szabolcs képviselő előzetesen nyilatkozott, hogy nem 
kéri zárt ülés tartását. (nyilatkozat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal, 1 tartózkodással elfogadta a 
javaslatot és az alábbi határozatot hozta:  
 

72/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Pavkó Szabolcs alpolgármester 
jelölt szavazólapra kerülését elfogadja. 

 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Felkérem a Szavazatszámláló Bizottságot a titkos 
szavazás lebonyolítására. A megválasztáshoz a minősített többségre van szükség, mely azt 
jelenti, hogy a megválasztott képviselők többségének egybehangzó szavazata szükséges. 
A titkos szavazáshoz szükséges szavazólapokat a bizottság ellenőrizze le. 
Érvényesen szavazni a jelölt neve mellett lévő négyzetben elhelyezett egymást metsző két 
vonallal / pl: + X / lehet. 
A titkos szavazás idejére szünetet rendelek el.  

 
SZÜNET 

/a szünet alatt zajlik a titkos szavazás./ 
 

Juhászné Kovács Felícia polgármester: Felkérem a Bizottság elnökét, hogy ismertesse a 
titkos szavazás eredményét. 

 
Polonkai Katalin Szavazatszámláló Bizottság elnöke: Ismerteti a szavazás eredményét a 
külön jegyzőkönyvből, mely a jegyzőkönyvhöz csatolva. Az urnában lévő szavazólapok száma 
a szavazásban részt vett tagok számával egyezően 7 db volt, érvénytelen szavazat nem volt. A 
bizottság a szavazólapok tartalmának vizsgálata során megállapította, hogy a szavazólapok 
közül 7 db szavazólapon Pavkó Szabolcs alpolgármester-jelölt neve melletti igen szavaztok 
száma 7, nem szavazatok száma 0. A Szavazatszámláló Bizottság a titkos szavazás 
eredményeként ismerteti a képviselő-testülettel, hogy a megválasztott alpolgármester Pavkó 
Szabolcs. 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: A titkos szavazás eredményeként kihirdetem, hogy a  
testület 7 igen szavazattal Pavkó Szabolcs képviselőt alpolgármesterré megválasztotta, melyet 
határozatban rögzít a testület: 
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73/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a képviselő-testület 
megbízatásának időtartamára - a polgármester helyettesítésére, munkájának segítésére 
Pavkó Szabolcs 3042 Palotás, Mikszáth út 62. szám alatti lakost választotta meg 
társadalmi megbízatású alpolgármesternek. 

 
 Felelős: Juhászné Kovács Felícia polgármester 
 Határidő: azonnal 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Pavkó Szabolcs alpolgármesterré történő 
megválasztásához gratulálok. Felkérem a megválasztott alpolgármestert az eskü letételére, 
kérem mondja utánam az eskü szövegét. 
 
„Én, Pavkó Szabolcs becsületemre és lelkiismeretemre fogadom, hogy Magyarországhoz és 
annak Alaptörvényéhez hű leszek; jogszabályait megtartom és másokkal is 
megtartatom;  alpolgármesteri tisztségemből eredő feladataimat Palotás fejlődésének 
előmozdítása érdekében lelkiismeretesen teljesítem, tisztségemet a magyar nemzet javára 
gyakorlom. 
(Az eskütevő meggyőződése szerint) 
Isten engem úgy segéljen!” 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Megállapítom, hogy Pavkó Szabolcs alpolgármester 
az esküt letette. 
Megkérem Pavkó Szabolcs alpolgármestert, hogy az esküokmányt szíveskedjen aláírni és 
átadni. (esküokmány a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
 
VII. NAPIREND: 
 

Palotás Község Polgármestere illetményének megállapítása 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Pavkó Szabolcs korelnök: Bejelentem, hogy Juhászné Kovács Felícia polgármester előzetesen 
bejelentette személyes érintettségét és nyilatkozata alapján a döntéshozatalban saját 
elhatározásából nem vesz részt. 
 
Pavkó Szabolcs korelnök szavazásra bocsátja Juhászné Kovács Felícia polgármester kérése 
alapján, személyes érintettsége okán kizárását a döntéshozatalból.  
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 
 

74/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Juhászné Kovács Felícia 
polgármestert, kérésére - személyes érintettsége okán - kizárja a döntéshozatalból. 

 
Pavkó Szabolcs korelnök: Az Mötv. szerint a megyei jogú város polgármestere, a fővárosi 
kerületi önkormányzat polgármestere megbízatásának időtartamára havonta illetményre 
jogosult, amelynek összege megegyezik az államtitkárnak a központi államigazgatási 
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szervekről, valamint a Kormány tagjai és az államtitkárok jogállásáról szóló törvényben 
meghatározott alapilletményéből, illetménykiegészítéséből és vezetői illetménypótlékából álló 
illetményének összegével, amely jelenleg 1.300.000 Ft. 
Palotás 2023. szeptember 1-jei lakosságszáma: 1628 fő. 
Az Mötv. az illetmény összegszerűsége tekintetében nem ad lehetőséget mérlegelésre, ezért 
javaslom Juhászné Kovács Felícia Polgármester Asszony alapilletményét 1.300.000 x 0,55 = 
715.000 Ft összegben megállapítani. 
Juhászné Kovács Felícia polgármester asszony angol nyelvből alapfokú komplex 
nyelvvizsgával rendelkezik. 
Az idegennyelvtudási pótlékról a Kttv. 141. §-a rendelkezik: az angol, nyelv tekintetében a 
pótlék alanyi jogon jár, amelynek mértéke nyelvvizsgánként komplex alapfokú (B1) 
nyelvvizsga esetében az illetményalap 15%-a.  
Az Mötv. és a Kttv. alapján javaslom Juhászné Kovács Felícia Polgármester Asszony 
illetményét 1.300.000 x 0,55 = 715.000 Ft összegben, valamint idegennyelvtudási pótlékát 
5.798 Ft összegben megállapítani. 
 
Pavkó Szabolcs korelnök szavazásra bocsátja Juhászné Kovács Felícia főállású polgármester 
havi illetményének megállapítására vonatkozó javaslat elfogadását. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 
az alábbi döntést hozta: 
 

75/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Juhászné Kovács Felícia 
polgármester illetményét 2024. október 1-jei hatállyal – megbízatásának időtartamára -  
havi bruttó 715.000 Ft összegben, idegennyelvtudási pótlékát 5.798 Ft összegben 
állapítja meg. 
A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 
Felelős: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: azonnal 

 
 
VIII. NAPIREND: 
 

Palotás Község Polgármestere költségtérítésének megállapítása 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Pavkó Szabolcs korelnök: Bejelentem, hogy Juhászné Kovács Felícia polgármester előzetesen 
bejelentette személyes érintettségét és nyilatkozata alapján a döntéshozatalban saját 
elhatározásából nem vesz részt. 
 
Pavkó Szabolcs korelnök szavazásra bocsátja Juhászné Kovács Felícia polgármester kérése 
alapján, személyes érintettsége okán kizárását a döntéshozatalból.  
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 
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76/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Juhászné Kovács Felícia 
polgármestert, kérésére - személyes érintettsége okán - kizárja a döntéshozatalból. 

 
Pavkó Szabolcs korelnök: Mötv. 71. § (1) bekezdése szerint a főállású polgármester, a 
társadalmi megbízatású polgármester, a megyei önkormányzat közgyűlésének elnöke havonta 
az illetményének, tiszteletdíjának 15%-ában meghatározott összegű költségtérítésre jogosult. 
Palotás Község Polgármesterének Mötv. szerint meghatározott illetménye 715.000 Ft, így 
költségtérítésként annak 15 %-a, vagyis 107.250 Ft-ra jogosult. 
 
Pavkó Szabolcs korelnök szavazásra bocsátja Juhászné Kovács Felícia főállású polgármester 
havi bruttó 107.250 Ft összegű költségtérítésének megállapítására vonatkozó javaslat 
elfogadását. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 
az alábbi döntést hozta:  
 

77/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Juhászné Kovács Felícia 
polgármester költségtérítését 2024. október 1-jei hatállyal – megbízatásának 
időtartamára - illetménye 15 %-ában, azaz havi bruttó 107.250 Ft-ban állapítja meg. 
A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 
Felelős: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: azonnal 

 
Juhászné Kovács Felícia polgármester átveszi az ülés vezetését a korelnöktől. 

 
IX. NAPIREND:  

 
Alpolgármester tiszteletdíjának megállapítása 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Bejelentem, hogy Pavkó Szabolcs alpolgármester 
előzetesen bejelentette személyes érintettségét. 
 
Juhászné Kovács Felícia szavazásra bocsátja Pavkó Szabolcs alpolgármester kérése alapján, 
személyes érintettsége okán kizárását a döntéshozatalból.  
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 
 

78/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Pavkó Szabolcs 
alpolgármestert, kérésére - személyes érintettsége okán - kizárja a döntéshozatalból. 
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Juhászné Kovács Felícia polgármester: A társadalmi megbízatású alpolgármester 
tiszteletdíját a képviselő-testület állapítja meg úgy, hogy az nem haladhatja meg a társadalmi 
megbízatású polgármester tiszteletdíja 90%-át. a társadalmi megbízatású polgármester 
tiszteletdíja bruttó 357.500 Ft lenne, amelynek 90%-a 321.750 Ft, vagyis az alpolgármester 
tiszteletdíja nem haladhatja meg ezt az összeget. 
Javaslom az alpolgármester tiszteletdíjának havi bruttó 100.000 Ft-ban történő megállapítását. 
 
Juhászné Kovács Felícia szavazásra bocsátja Pavkó Szabolcs társadalmi megbizatású 
alpolgármester havi bruttó 100.000 Ft összegű tiszteletdíjának megállapítását. 
 
Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
az alábbi határozatot hozta: 
 

79/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Pavkó Szabolcs társadalmi 
megbízatású alpolgármester tiszteletdíját 2024. október 8. napjától – megbízatásának 
időtartamára – havi bruttó 100.000 Ft-ban állapítja meg. 
A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 
Felelős: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: azonnal 

 
 
X. NAPIREND: 

 
Alpolgármester költségtérítésének megállapítása 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Bejelentem, hogy Pavkó Szabolcs alpolgármester 
előzetesen bejelentette személyes érintettségét. 
 
Juhászné Kovács Felícia szavazásra bocsátja Pavkó Szabolcs alpolgármester kérése alapján, 
személyes érintettsége okán kizárását a döntéshozatalból.  
 
A képviselő-testület 6 igen szavazattal elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozta: 
 

80/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete Pavkó Szabolcs 
alpolgármestert, kérésére - személyes érintettsége okán - kizárja a döntéshozatalból. 

 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Az Mötv. 80. § (3) bekezdése szerint a 
főpolgármester-helyettes, a főállású alpolgármester, a társadalmi megbízatású alpolgármester, 
a megyei közgyűlés alelnöke havonta az illetményének, tiszteletdíjának 15%-ában 
meghatározott összegű költségtérítésre jogosult. Javaslom a társadalmi megbízatású 
alpolgármester tiszteletdíja 15 %-ában, azaz havi bruttó 15.000 Ft-ban a költségtérítés 
megállapítását. 
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Megállapítom, hogy a képviselő-testület 6 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, 
az alábbi határozatot hozta:  
 

81/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete Pavkó Szabolcs társadalmi 
megbízatású alpolgármester költségtérítését 2024. október 8. napjától megbízatása 
időtartamára a társadalmi megbízatású alpolgármester tiszteletdíja 15%-ában, azaz havi 
bruttó 15.000 Ft-ban állapítja meg. 
A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt, hogy a szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 
Felelős: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: azonnal 
 
 

XI. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének az önkormányzati 
képviselők és a bizottsági tagok tiszteletdíjáról szóló önkormányzati rendelete 

felülvizsgálatára 
(előterjesztés és határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete 
2019-ben fogadta el az önkormányzati képviselők és bizottsági tagok tiszteletdíjáról szóló 
önkormányzati rendeletét, amely 2011 után került felülvizsgálatra, erre tekintettel javaslom a 
rendelet felülvizsgálatát, aktualizálását, erre vonatkozóan kérem a javaslatokat a képviselők 
részéről. 
 
Pavkó Szabolcs alpolgármester: Én már gondolkoztam ezen és mindenképpen javaslom a 
tiszteletdíjak aktualizálását, mivel azóta már sok minden történt, az infláció legalább 30%-al 
nőtt. Ehhez azonban meg kellene nézni, hogy az önkormányzat bevételei hogyan alakulnak és 
ehhez kellene igazítani.  
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: A bevételek egy évben körülbelül 5%-al nőnek, az állami 
támogatás és az egyéb bevételeink, mivel előző években adót nem emeltünk, így egy 5 %-os 
össz bevétel emelkedéssel kell számolni, a kiadásaink viszont az inflációval megegyezően 
nőnek, elmúlt években az állami normatívák nem emelkedtek sajnos olyan mértékben, mint 
ahogy az infláció alakult. Nekem is az lenne a javaslatom, látva az önkormányzat költségvetési 
helyzetét, hogy a 25.000.-Ft, illetve a külsős bizottsági tagok évi 30 000.-Ft-os tiszteletdíját 
aktualizáljuk. Próbáljuk meg kicsit elismerni a képviselők tevékenységét is, egy kitétel van, 
hogy az önkormányzat kötelező feladatainak ellátását nem veszélyeztetheti a megállapított 
tiszteletdíj mértéke. Ha például egy nem képviselő bizottsági tag évi tiszteletdíját 30.000.-Ft-
ról 50.000.-Ft-ra megemeljük az önkormányzat éves költségvetésében nem egy tetemes összeg 
éves szinten. 
 
Pavkó Szabolcs alpolgármester: Ha a 25.000.-Ft-ot megemeljük 25%-al, akkor az 32.500.-Ft 
lenne és akkor lekövettük Palotás Község Önkormányzatának éves bevételét.  
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Varga Csaba képviselő: Én kicsit más oldalról nézem ezt a dolgot, én azt mondom, hogy a 
bizottsági tagok esetében abszolút helytálló a javaslat, viszont a képviselő-testület tagjainak 
esetében nem tudom, hogy jó üzenet lenne-e ez most. Volt egy 26 év, mely mindenkiben azt 
tükrözte, hogy egy nagyon megfontolt, nagyon feszes költségvetésű, takarékos gondolkodás, 
szemlélet. Nem tudom milyen üzenete lenne annak, ha mi januárban mindjárt azzal kezdünk, 
hogy emeljük a saját tiszteletdíjunkat. Egyrészről jó lenne, ha majd akit támogatunk, az jól 
járjon vele. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Erről mindig alakuló ülésen vagy azt követő ülésen szokás 
dönteni, jelen pillanatban is azért tűztük napirendre, mert az alakuló ülés módszertani 
útmutatója szerint javasolt, hogy a ciklus elején tárgyalja meg a képviselő-testület a tiszteletdíj 
mértékét. Van lehetőség ciklus közben is ezen módosítani, de mindenképpen tárgyalandó, hogy 
felül kívánja vizsgálni a rendeletet vagy változatlanul hagyja és azokkal az összegekkel és 
feltételekkel dolgozik tovább a testület. Történhet úgy is a felülvizsgálat, hogy a képviselő-
testület úgy dönt, hogy a képviselő-testületi tiszteletdíj változatlan marad, a külsős bizottsági 
tagok tiszteletdíja viszont emelésre kerül.  
 
Gál István József képviselő: Maga a tiszteletdíjról való lemondás vagy valamely civil 
szervezet részére történő felajánlásnak mi az adminisztrációja? 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Írásbeli nyilatkozattal kell rendelkezni a felajánlásról. Ha 
felajánlásra kerül, akkor az azt terhelő járulékot is megkap a civil szervezet, mivel az 
önkormányzat a tiszteletdíjat járulékostól fizeti, melyről adott évre vagy a ciklus egészére lehet 
rendelkezni. A vélemények alapján a következő testület ülésre előkészítem az új rendeletet, 
úgy, hogy a külsős bizottsági tagok évi tiszteletdíját 50.000.-Ft-ra módosítjuk a képviselői 
tiszteletdíj változatlanul hagyása mellett. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a rendelet felülvizsgálatára vonatkozó javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
82/2024.(X.8.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzati képviselők és a 
bizottsági tagok tiszteletdíjáról szóló 7/2019. (XI.27.) önkormányzati rendeletét felül 
kívánja vizsgálni, felkéri a jegyzőt, hogy a rendelet-tervezet a képviselő-testület 
következő ülésére készítse elő. 

 
Felelős: dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: értelemszerűen 

 
 
 
XII. NAPIREND: 
 
Javaslat az előző foglalkoztatási jogviszonyban álló polgármesterre vonatkozó döntések 

meghozatalára 
(előterjesztés és határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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Juhászné Kovács Felícia polgármester: Szabó Mihály leköszönő polgármestert 3 havi 
illetményének megfelelő összegű,- 3 x bruttó 715.000 Ft - bruttó 2.145.000, - Ft végkielégítés 
illeti meg, ennek a járulékvonzata nincs mivel az előző foglalkoztatási jogviszonyban álló 
Szabó Mihály polgármester öregségi nyugdíjra jogosult. A juttatás összege akkor fizethető ki, 
ha a munkakör átadása nyolc munkanapon belül megtörtént. A polgármesteri munkakör átadása 
2024. október 2. napján megtörtént. Szabó Mihály leköszönő polgármesternek 2024. évben 41 
nap ki nem vett szabadsága maradt, melyet jogszabály szerint meg kell váltani. Ennek az 
összege 1.394.250.- Ft, melynek járulékvonzata szintén nincs. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: A képviselő-testületnek van egy olyan törvényi 
jogosultsága, hogy a végkielégítés mértékét kiegészítheti, a jogszabály úgy szól, hogy 
legfeljebb három havi illetménnyel. Ezt a döntést teljes egészében a képviselő-testület 
jogkörébe utalja a jogalkotó, hogy a három havi végkielégítés összegét, kiegészíti-e további 
egy, két vagy három havi összeggel, vagy nem egészíti ki. 
 
Dr. Horti Roland képviselő: A határozati javaslatban is olvastuk, hogy 64 nap szabadsága volt 
polgármester úrnak, de mivel neki a mandátuma három hónappal előbb lejárt, ez az éves 
szabadság vagy ez szeptember 30-ig ennyi? 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Ez szeptember 30-ig 64 nap, törvény szerint 39 nap 
szabadság jár évente, de előző évről hozott át szabadságot, melynek kiadásáról a képviselő-
testületnek kell döntenie. Minden év elején egy szabadságtervet el kell fogadni és jóvá kell 
hagyni. 
 
Dr. Horti Roland képviselő: Nem az ő érdemeit vagy nem a munkásságát megkérdőjelezve, 
ha már május 5-én tudta, hogy nem lesz polgármester, akkor ezeket a szabadságokat részben 
illett volna kivenni, így ez alapján azt javaslom, hogy ez is plusz havi bére lenne, ezt így 
fogadjuk el, ne egészítsük ki. 
 
Polonkai Katalin képviselő: Én egyetértek, nem a szabadság miatt, hanem azt a szellemet, 
amit ő követett a munkássága során, a legtakarékosabb gazdálkodás, ezt kellene követnünk, 
ezért nem egészíteném ki. 
 
Pavkó Szabolcs alpolgármester Én azért nem értek vele egyet, mert azért 26 évig volt 
polgármester. A szabadságot külön választanám, igenis van olyan, hogy valaki nem tudja 
kivenni és ez járt volna neki. El kellene gondolkodni azon, ha egy településnek 26 évig 
elfogadott, megválasztott polgármestere volt, az nem véletlen volt, úgy gondolom a mértékéről 
gondolkodhatunk, de mindenképpen megérdemel valamennyi összeget.  
 
Varga Csaba képviselő: Valóban ez egy nagyon nehéz kérdés, van két oldal és mindkét 
oldalnak van létjogosultsága. Senki nem vitatja polgármester úr munkásságát, mindannyian 
maximálisan elismerjük azt, felnézünk rá. Valamilyen úton-módon ezt el kell ismerni, arról 
viszont nem vagyok meggyőződve, hogy ezt önkormányzati pénzzel kell, de nem is zárkózok 
el tőle teljesen. Az a gondom, hogy nem ismerem az önkormányzat költségvetését, nem látom 
a számokat és így nem tudok dönteni. 
 
Polonkai Katalin képviselő: Az elhangzott, hogy ez az összeg be van tervezve a 
költségvetésbe, a plusz juttatás pedig a tartalékból lehetne fedezni. Én sem vitatom, hogy 
megérdemli, viszont tudom azt is, hogy az ő szemlélete milyen. 



 16 

 
Pavkó Szabolcs alpolgármester: Egy önkormányzat másként működik, mint egy cég, az 
önkormányzat sokkal kötöttebb, sokkal kevesebb lehetősége van egyéb módon kifejezni az 
elismerést. 
 
Gál István József képviselő: Vitathatatlan az ő munkássága, mindannyian valóban elismerjük, 
vegyük figyelembe azt is, hogy mit és milyen mértékben támogatott, anélkül, hogy arról 
tudnánk, mindenképpen javaslom a kiegészítést. 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Javaslom, hogy végezzünk egy számítást, mi lett 
volna, ha polgármester úr nem lett volna még öregségi nyugdíjra jogosult és a végkielégítés 
összegének, valamint a szabadságmegváltás összegének a járulékát is ki kellene részére fizetni. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Már az elmúlt 3 évben is kedvező helyzetben voltunk, 
ugyanis mivel már 65 éven felül volt, így a polgármesteri illetménye után nem kellett járulékot 
fizetni, amellyel 3,3 millió forintot spóroltunk. Erre a kettő összegre 460.000.-Ft lenne a járulék, 
amit be kellene fizetnünk. A szemlélete valóban az volt, hogy az önkormányzat vagyonát 
gyarapítsuk. Polgármesteri munkája elismeréseként ő a 26 év polgármestersége alatt jutalmat 
nem kapott egyik képviselő-testülettől sem és ő ezt is tartotta természetesnek. Most a 
vélemények ismeretében úgy gondolom valahol a gesztust kell megtalálni, mert tudjuk jól, hogy 
mit végzett a településen, a 41 nap szabadságot is azért maradt, mert a beruházások igényelték 
a jelenlétét, nem azért maradt bent mert nem szerette volna kivenni. 
 
Bagi Dániel képviselő: Én is úgy gondolom, mindkét oldalban van igazság, viszont ő nem 
megszűnt létezni, csupán nem itt dolgozik, de a településért ugyanúgy tenni fog, civil 
szervezeteket támogatni fog, ezért én minimum 1 havi összeget mindenképpen javaslok 
megállapítani kiegészítésként. 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Nagyon nehéz, hogy érzelmileg, racionálisan egy 
olyan döntés szülessen, hogy érzékeltessük a megbecsülést, a munkáját, amit az elmúlt 26 évben 
tett a településért. Jelzés értékként, gesztusként javaslom 1 havi illetményének megfelelő 
összeggel kiegészíteni a juttatást. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül elfogadja a javaslatot 
és az alábbi határozatot hozza: 
 

83/2024. (X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete megállapítja, hogy Szabó Mihály 
leköszönő polgármester – akinek az Mötv. 69. § (1) bekezdés a ) pontja rendelkezése 
szerint tisztsége 2024. október 1-jén megszűnt az új polgármester megválasztásával – a 
közszolgálati tisztviselőkről szóló 2011. évi CXCIX. törvény 225/D. § (1) bekezdése 
alapján, végkielégítésként háromhavi illetményének megfelelő összegű juttatásra, azaz 
bruttó 2.145.000.- Ft összegre jogosult, amelyet a Képviselő-testület 225/D. § (1) 
bekezdésében biztosított jogkörében eljárva 1 havi illetményének megfelelő összeggel, 
azaz bruttó 715.000 összeggel kiegészít. 
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A végkielégítés kifizetéséhez szükséges pénzügyi fedezet az Önkormányzat 2024. évi 
költségvetésében rendelkezésre áll. 

 
Felelős: Juhászné Kovács Felícia polgármester, dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: azonnal 

 
Juhászné Kovács Felícia polgármester szavazásra bocsátja Szabó Mihály leköszönő 
polgármester szabadságmegváltására vonatkozó javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül elfogadja a javaslatot 
és az alábbi határozatot hozza: 
 

84/2024. (X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete megállapítja, hogy Szabó Mihály 
leköszönő polgármestert a 2024. évben rendelkezésre álló 64 nap szabadságából ki nem 
vett 41 nap szabadsága után a Kttv. 107. (2) bekezdés b) pontja alapján bruttó 1.394.250 
Ft összegű szabadságmegváltásra jogosult, amelyet a jogviszony megszűnését követő 
40. napon kell megváltani. 
A szabadságmegváltás kifizetéséhez szükséges pénzügyi fedezet az Önkormányzat 
2024. évi költségvetésében rendelkezésre áll. 

 
Felelős: Juhászné Kovács Felícia polgármester, dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: azonnal 

 
 
XIII. NAPIREND: 
 

Jegyzői tájékoztató a képviselők kötelezettségeiről 
(előterjesztés, tájékoztató a jegyzőkönyvhöz csatolva)  

 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Kiküldtem a képviselők részére egy részletes tájékoztatót 
több témakörrel kapcsolatban, mely a képviselői kötelezettségeket érinti.  
- Összeférhetetlenséggel kapcsolatban kérem jelezzék, ha esetleg jogviszonnyal kapcsolatban 
merült fel még kérdés, mert 30 napon belül ezt a helyzetet meg kell szüntetni. 
- Az összeférhetetlenség jogintézményéhez hasonlóan a törvény rendelkezik a képviselői 
tisztség betöltéséhez szükséges társadalmilag elvárt, méltó magatartás mércéjéről is, bízom 
benne a méltatlanság esetköre nem fog senkinél felmerülni. 
- A törvény megválasztástól számítva 30 napot biztosít arra, hogy minden képviselő megtegye 
a köztartozásmentes adózói nyilvántartásba történő bejelentkezést. Kérem ennek mindenki 
határidőben tegyen eleget, melyet ügyfélkapun keresztül KOMA nyomtatványon kell megtenni. 
Az elektronikusan a tárhelyre érkező elfogadó nyugtát, kérem részemre megküldeni. 
- Önkormányzati törvény kötelezettségként írja elő, hogy minden képviselő a megválasztásától 
számított 30 napon belül vagyonnyilatkozatot köteles tenni. A saját vagyonnyilatkozatához 
köteles mindenki csatolni a vele közös háztartásban élő házas, vagy élettársának, valamint 
gyermekének a melléklet szerinti vagyonnyilatkozatát. Jelen esetben ezt januárban is meg kell 
ismételnünk majd az Mötv. szabályai alapján. 
- Minden önkormányzati képviselő eskütételét követően három hónapon belül köteles részt 
venni a kormányhivatal által szervezett online képzésen. 
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- November végéig várjuk a képviselői programokat, amiből előkészítenénk a ciklusra szóló 
gazdasági programot. 
 
XIV. NAPIREND: 
 
Javaslat a Zagyvakörnyéki Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztési Társulás 

társulási tanácsüléseire a polgármester állandó meghatalmazására 
(előterjesztés és határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Palotás Község Önkormányzata a Zagyvakörnyéki 
Települési Szilárdhulladék-gazdálkodás Fejlesztési Társulás tagja, amelynek ülésein az 
önkormányzatot a polgármester képviseli. A Társulás működése érdekében javaslom társulási 
tanácsüléseire személyem állandó meghatalmazását a Képviselő-testület át nem ruházható 
hatáskörei kivételével. A társulási tanács következő ülésének időpontja 2024. október 18. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: A társulási tanács üléseinek rendszeres résztvevője a 
polgármesterünk, a napi döntések meghozatala érdekében a polgármesterek állandó 
meghatalmazással rendelkeznek. Ha ezzel nem rendelkeznének, akkor minden társulási tanács 
ülés előtt nekünk előző három-négy nappal ugyanazon napirendeket meg kellene tárgyalnunk 
és előzetes döntést hoznunk, amelyben döntésenként felhatalmazzuk szavazati jog gyakorlására 
a polgármestert.  
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

85/2024. (X.8.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete felhatalmazza Juhászné Kovács 
Felícia polgármestert, hogy a Zagyvakörnyéki Települési Szilárdhulladék-Gazdálkodás 
Fejlesztése Társulás, valamint a Hatvan és Környéke Települési Szilárdhulladék-
Gazdálkodás Fejlesztése Társulás társulási tanácsai ülésén az őt az önkormányzat 
képviseletében megillető szavazati jogot a kizárólagos, át nem ruházható képviselő-
testületi hatáskörök kivételével és a képviselő-testület részére való utólagos beszámolási 
kötelezettség mellett a település érdekeinek megfelelően, szabadon gyakorolja. 

 
Felelős: Juhászné Kovács Felícia polgármester 
Határidő: folyamatos 

 
 
XV. Egyebek: 
 
a.) Szervezeti és Működési Szabályzat felülvizsgálatának előkészítése 

 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Az önkormányzati törvény értelmében a képviselő-
testület az alakuló vagy az azt követő testületi ülésen megalkotja vagy felülvizsgálja a 
Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló rendeletét. Meg kell határozni milyen 
struktúrában működjön a képviselő-testület, milyen bizottságok legyenek, kik legyenek a 
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tagjaik. Előző ciklusban kettő bizottság működött, a Szociális, Kulturális és Sport Bizottság, 
illetve a Pénzügyi, Településfejlesztési és Ügyrendi Bizottság. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Kettő tárgykörbe vontuk a hatásköröket ilyen tekintetben. 
A jelenleg hatályos SZMSZ elérhető a Nemzeti Jogszabálytárban egységes szerkezetben, ott a 
bizottságok hatáskörébe tartozó feladatkörök részletezve vannak. A bizottságok úgy épültek 
fel, hogy 5-5 tagúak voltak, három képviselő-testületi tag és kettő külsős bizottsági tag. A 
következő testületi ülésre az új SZMSZ-t úgy készíteném elő, hogy a képviselő-testületi tagok 
elképzeléseinek feleljen meg. 
 
Varga Csaba képviselő: Mennyire működött ez a struktúra a korábbiakban? 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Úgy gondolom a struktúra jó, én a hatáskörökön 
változtatnék, másképp osztanám fel, egyeseket bővítésre javaslok. A települési támogatások 
körében sokkal több mindent utalnék bizottsági hatáskörbe, illetve településfejlesztés terén is, 
hogy például melyek legyenek költségvetésben is azok a priorizált célok, melyek a 
polgármesteri és képviselői programokban megjelennek. Több feladatot adnék a 
bizottságoknak kulturális téren is, például rendezvények felülvizsgálatával kapcsolatban, mire 
van igény. Kérem a képviselőket, hogy a javaslatokat, e-mailben küldjék meg részemre. 
 
Varga Csaba képviselő: Ebben egyetértek, a bizottságoknak sokkal nagyobb súlyuknak 
kellene lenni, mint ami most van és sokkal inkább bevonni őket előkészítő munkába. 
 
b.) X. Palotási Tortafesztivál 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Október 12-én kerül megrendezésre a tizedik 
jubileumi Tortafesztivál. Az eddigi években a szakmai zsűri mellett működött egy 
önkormányzati képviselőkből összeállt bizottság, akik egy önkormányzati különdíjat ítélnek 
meg. Erre szeretném megkérni a testületi tagokat, hogy aki részt tud venni, az jelezze, akár a 
zsűri tagjaként, akár a rendezvény előkészítésében, lebonyolításában is szívesen vesszük a 
segítséget. 
 
Az önkormányzati zsűri tagjai: Dr. Horti Roland, Pavkó Szabolcs, Polonkai Katalin és Varga 
Csaba. 
 
c.) Idősek Napja 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Az Idősek Napja október 16-án kerül megrendezésre, 
a meghívó a mai napon megküldésre került a lakosok részére. Lehetőség szerint minden 
képviselő részvételére számítunk, kiszolgálás, kínálás lenne a feladat, tegyük szebbé ezt a 
délutánt az idősek számára. 
 
d.) Biomed Tókerülő Futás 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: A Tókerülő Futás időpontja október 20. vasárnap. 
Eddig minden évben a főzőkonyha készítette az ételt a futásra is, tavaly másként alakult a 
költségvetés, eddig minden évben a tókerülő futás is pozitívan zárt anyagilag, viszont tavalyi 
évben benne volt a nevezésben az ingyen étkezés. A mostani megbeszélésen javasoltam, hogy 
az étkezésen változtatnánk és térítésessé tennénk egy jelképes összeggel, így legalább a 
nyersanyag megtérülne. Az étel elkészítését a Palotás Ifjúsígáért Alapítvány átvállalta. 
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e.) Önkormányzati flotta telefon 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Az önkormányzatnak van egy flotta telefon 
rendszere, a tagok ingyenesen telefonálhatnak egymással, más mobilhálózatba. A képviselők 
részéről, aki erre igényt tart,kérjük jelezze felénk. 
 
f.) Intézménylátogatás 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Felvetődött egy olyan gondolat, hogy miután 
megalakult a testület, az önkormányzat működő intézményeit meglátogatnánk egy alkalommal, 
itt megnéznénk az intézmények működését, az esetleges hiányosságokat, fejlesztendő 
területeket, végigjárnánk a Közös Hivatalt, Óvodát, esetleg az Általános Iskolát, erre már a 
november hónap alkalmas lehet, javaslom ütemezzük be. 
 
g.) Sportpálya használata 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Beszélnünk kell a sportegyesületek körül létrejött 
helyzetről, kialakult feszültségről, egyrészt azért, hogy megtudják azok, akik még nem tudnak 
róla, másrészt pedig, azért, hogy valamilyen megoldást találjunk. Van a Dalnoki Labdarúgó 
Akadémia, akik az önkormányzattal kötöttek bérleti szerződést a pálya, illetve a sportöltöző 
használatára. Bérleti díjat ők nem fizetnek, cserébe átvállalják a sportöltözőben felmerülő 
rezsiköltségeket a villany, víz és gáz vonatkozásában. Emellett üzemel a Sportbüfé szintén 
bérleti szerződéssel, illetve helyet kap a Palotási Szabadidős Sportegyesület is támogatási 
megállapodás keretében. A szerződés úgy jött létre, hogy tudomásuk van arról, hogy a 
Sportegyesületnek is ugyanúgy joga van használni a pályát és az öltözőt. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Nem kizárólagos szerződés lett kötve a Dalnoki Labdarúgó 
Akadémiával, nem kizárólagosan használhatják a pályát és a sportöltözőt, hanem az 
önkormányzat fenntartotta a jogot, hogy amennyiben lesz helyi egyesület vagy az 
önkormányzatnak rendezvényekhez szüksége van a pályára, akkor abban az időpontokban 
használhatja a pályát az önkormányzat vagy az egyesület. A sportöltöző és a pálya rezsiköltsége 
a költségvetésben mindösszesen évi 3 millió forintos tételt képez, amennyiben ezt nekünk kell 
viselni, akkor az önkormányzat költségvetésében fog jelentkezni kiadásként. Azonban a 
használat során elkezdtek a két egyesület között konfliktusok keletkezni, az önkormányzat 
részéről azt szeretnénk a két egyesülettől kérni, hogy adják le írásban a pálya és öltöző 
használati időpontokat. A Dalnoki Labdarúgó Akadémia végzi jelen pillanatban a 
gyermekkorosztályok edzéseit, illetve nyáron egy rövidebb focitábort is tartottak a 
gyermekeknek, viszont csapattal a helyi egyesületünk is rendelkezik, akik részt vesznek a 
bajnokságban. Nekünk az a célunk, mert itt most önkormányzatként és képviselő-testületként 
vagyunk jelen, hogy valamilyen szinten mérséklődjenek a konfliktusok, mert mindkét egyesület 
működése hoz a település számára pozitívumot, hiszen nagyon jó, hogy a gyermekekkel 
foglalkoznak, edzést tartanak, úgy tudom a szülők is elégedettek. Szeretnénk a két egyesületet 
tárgyalóasztalhoz ültetni, szeretnénk, ha megegyezésre sikerülne jutni, mert mindkettő értéket 
ad, mert a labdarúgásra és egyéb sportágakra is szükség van. 
 
Gál István József képviselő: Én a Palotási Szabadidős Sportegyesület elnökeként annyit 
szeretnék mondani és annyiban kérem a segítséget, hogy próbáljuk meg a megkötött szerződést 
olyanná alakítani egy záradékkal, ami segítene abban, hogy mi bizonyos kötelezettségeket, 
vállalásokat számon kérhessünk a Dalnoki Labdarúgó Akadémián. Minden konfliktusnak az 
oka, nem a pályahasználat és öltözőhasználat, hanem ami utána történik, például a takarítás. 
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Azt szeretném kérdezni, hogyan lehetne megoldást találni, mert van egy elképzelés, de, ha van 
jobb javaslat, akkor azt szívesen vesszük. Szabó Mihálynak az volt a javaslata, hogy a Palotási 
Szabadidős Egyesület elnöksége, a Dalnoki Labdarúgó Egyesület vezetősége, valamint 
Polgármester Asszony közösen üljünk le és próbáljuk meg, azt, ami nem került be eddig a 
szerződésbe, azt megfogalmazni. Ha megoldódna a probléma, akkor én látok arra esélyt, hogy 
egy hosszútávú, kölcsönösen előnyös dolog szülessen. 
 
Varga Csaba képviselő: Az egész történet onnan indult el, ahogy Jegyző Asszony felvezette, 
hogy két egyesület van egy pályán, mindkét egyesülettel még Szabó Mihály Polgármester Úr 
kötött egy-egy megállapodást. A két egyesület teljesen független egymástól, mindkét egyesület 
egy pályát használhat, külön szerződés alapján. Valójában a két egyesület egymáson nem is 
kérhet számon semmit. Ha az önkormányzat teljesen egyértelműsíti mindkét féllel, hogy mik a 
feltételek, milyen kötelezettségeik vannak, milyen jogokkal használhatják a pályát. Nem 
egymás felé kell a két egyesületnek kommunikálni, hanem az önkormányzat felé kellene jelezni 
a problémákat, nem szabad engedni, hogy a két egyesület egymással konfrontálódjon.  
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Aki nem tartja be a rendeltetésszerű használatot, ha 
figyelmeztetés után is előfordul, akkor azzal az egyesülettel a szerződést át kell gondolni, hogy 
továbbra is fenn kívánja-e tartani az önkormányzat. Mindkét szervezettől várjuk az edzéseik, 
meccseik időpontjait, hogy a szerződés módosításba olyan határidőket tudjunk tenni, melyek 
tarthatóak. 
 
Varga Csaba képviselő: Amikor a Palotási Sportegyesületnek volt a megszüntető ülése, arról 
volt szó, hogy azokat az eszközöket, amelyeket nem lehet mozdítani, az ott marad továbbra is 
a pályán, az az önkormányzat tulajdonába kerül és ezeket az eszközöket mindkét szervezet 
használhatja, úgy gondolom ez sem volt helyesen lekommunikálva, leszabályozva. 
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Múlt héten volt szerencsém két különböző napon 
mindkét félt meghallgatni és mindkét féllel beszélgetni. Úgy érzem látom az érem mindkét 
felét, az a vélemény alakult ki bennem is, hogy itt már csak a távolról tisztelve megoldás 
működik. Ennek kapcsán mindkét féltől kértük azt, hogy írják le a heti időbeosztásukat, ezt 
szeretnénk úgy összefésülni, hogy ne legyen találkozás a két szervezet között. A másik dolog, 
amit kértünk, hogy a vállalt feladatokat, takarítási, karbantartási, pályahasználati, fűnyírási 
feladatokat is be tudjunk osztani, mindkét fél írja le mi az, amit vállalni tud. Úgy látom, hogy 
pontosan a használat során felmerülő problémákból gerjed és mérgesedik el ez a helyzet, amit 
lehet orvosolni, ha egymással nem kellene kommunikálniuk, csak velünk. 
Azokon a gyerekeken kívül, akik fociznak, rajtuk kívül vannak még, akik szeretnének sportolni, 
tehát lennének más szakosztályok, hogy azokat a gyerekeket is mozgathatjuk akik nem 
szeretnének focizni, így nem konkurenciát, hanem kínálatot szeretnénk teremteni. Valószínűleg 
egy követhetőbb szerződéssel célravezetőbb lett volna az együttműködés, de ez a tanulság. Azt 
gondolom, hogy Palotás Község Önkormányzata nem akarja egy gyermek álmát sem derékba 
törni és szeretné a lehető legtovább a két egyesület külön-külön sikeres együttműködését az 
önkormányzattal, mert mindenki megérdemel még egy esélyt. A lényeg az, hogy teljesen a 
működést úgy elszigetelni egymástól, hogy külön-külön számon kérhető legyen és, ha még 
ennek ellenére sem működik, akkor a szülők is láthatják, hogy nem rögtön bontotta fel az 
önkormányzat a szerződést. Erre egy szerződésmódosítást kell eszközölni, ha mindkét fél 
teljesíti, amit kértünk tőlük, az edzéstervet, pályahasználati tervet. 
 
A képviselő-testület egyhangúlag egyetért a javaslattal. 
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Bejelentések: 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: A Közös Hivatalt változások érinthetik, Jobbágyi település 
október 1-én hivatalba lépett polgármestere szeptember hónapban megkeresett minket 
előzetesen, azt mondták hivatalos megkereséssel is fognak majd fordulni a Képviselő-
testülethez. A Jobbágyi Polgármesteri Hivatal, mivel a 2000 fő lakosságszámot nem éri el a 
település, más Hivatalhoz kell, hogy csatlakozzon. Minket is meg kell, hogy keressenek, mivel 
szomszédos Közös Hivatal vagyunk. Tudomásunk szerint Csécse és Szurdokpüspöki irányába 
is fordultak megkereséssel. Mi előzetesen szóban annyit nyilatkoztunk, hogy szeretnénk a 
jelenleg hármas tagozódást Kisbágyonnal és Szarvasgedével megtartani, hiszen jól működik. 
Amennyiben mi is és mindenki más is elutasító lesz, akkor december 1-ét követően hivatalos 
kijelölés fog történni, a vármegyei főispán kijelöli azt a hivatalt, ahová Jobbágyinak csatlakozni 
kell. 
 
Varga Csaba képviselő: Nekem még lenne egy olyan kérésem, hogy a következő testületi 
ülésre vegyük fel napirendi pontként, hogy a testületi ülésünket ne csak audiofelvétel legyen, 
hanem legyen videó felvételis, én ezt transzparenciának nagyon jónak gondolom. 
 
Polonkai Katalin képviselő: Ehhez minden képviselőnek egyet kell érteni, én nem szeretném, 
szerintem a tetteinkkel kel transzparenssé tenni az önkormányzatot. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Én sem szeretném és nem is javaslom, elveszi annak a 
lehetőségét, hogy konstruktívan megbeszélésre kerüljenek a napirendek, megöli azt a testületi 
munkát, más döntés tud születni, mert nem vitatkozhatsz úgy. Nagyon jó a nyilvánosság, az 
összes testületi jegyzőkönyv ott van a honlapon, nyilvános a testületi ülés, a meghívó előzőleg 
kihirdetésre kerül, bárki jöhet és részt vehet az ülésen. 
 
Varga Csaba képviselő: Én úgy gondolom sokkal transzparensebbek lennénk egy-egy vita 
során is. de ez csak egy javaslat volt, ha a többiek nem értenek egyet, akkor azt elfogadom.  
 
Juhászné Kovács Felícia polgármester: Véleményem szerint nem tenné lehetővé a teljes 
őszinte megnyilvánulást, ami itt elhangzik közöttünk, az valószínűleg bennünk maradna. Ha 
egy olyan pár másodperc lenne például kiragadva, ami nem teljes szövegkörnyezetben lenne 
értelmezhető, egy teljesen elferdült információvá válhatna, ennek vannak veszélyei. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: Az új SZMSZ-be kell rögzíteni ennek a módját, hogy élő 
közvetítéssel vagy milyen módon kerül közzétételre a felvétel, természetesen dönthet úgy a 
testület, ennek jogi akadálya nincs. 
 
Gál István József képviselő: Pszichikailag megváltozik az ember viselkedése, amikor 
filmezik, nem tartom jó ötletnek. 
 
Bagi Dániel képviselő: Én sem szeretném, több hátrányt látok benne, mint előnyt. 
 
Dr. Horti Roland képviselő: Én sem szeretném, ha videó felvétel készülne. Annyit kellene 
meghatározni, hogy önkormányzati képviselő-testületi ülés után mennyi idő után jelenjen meg 
a honlapon a jegyzőkönyv. 
 
dr. Horkai-Tóth Gabriella jegyző: 15 napon belül be kell küldeni a Kormányhivatalnak a 
jegyzőkönyvet, 15 napon belül meg tud jelenni. 
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A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, Juhászné Kovács Felícia 
polgármester megköszöni a képviselők részvételét és a testületi ülést bezárja. 
 
 

Kmf. 
 
 

          Juhászné Kovács Felícia sk    dr. Horkai- Tóth Gabriella sk 
       polgármester                                          jegyző  

 
 


